
 

 

 

 

 
 

 

Invitasjon til dialogkonferanse 
 

Energieffektivisering i kulturbyggene –  
Intelligent styring av nettverk, AV og 

multimedia, eID og navigasjon 
 
 
 
 
 

 
 

 

 



                    

 

 

 

 

 
 

   

 

 

1. Bakgrunn 

Det foregår nå en historisk stor satsing på kulturbygg i Norge; Tre nye bygg med total investering 
ca. 10 milliarder NOK frem mot 2020. Statsbygg, som byggherre for Nasjonalmuseet, og Oslo 
kommune, som byggherre for Deichmanske hovedbibliotek og Munchmuseet, har høye 
miljøambisjoner for byggene. Dette må gjenspeiles også for IKT-området. Publikums økende 
forventninger og tydelige internasjonale trender stiller langt sterkere krav til aktiv og bevisst bruk 
av IKT i formidling. Ambisiøse miljøkrav til IKT vil kreve bedre og mer fremtidsrettede produkter 
og løsninger, at disse er godt tilpasset virksomhetenes behov og at utstyret er økonomisk i 

anskaffelse og drift og har lang levetid. 

Det har til nå vært relativt lite oppmerksomhet knyttet til miljøaspektene ved IKT i nybygg. 
Mengden informasjons- og kommunikasjonsutstyr blir stadig større i moderne bygg. Et generelt 
større fokus på miljø og økningen av IKT-utstyr gjør at det blir et stadig viktigere å være bevisst 
ved anskaffelser slik at materialene som benyttes er miljøvennlige og resirkulerbare, at 
energiforbruket er så lavt som mulig og at komponentene har en levetid som gir et godt 
miljøregnskap i et livssyklus-perspektiv.  

Prosjektene har ambisiøse miljømål. En viktig miljømålsetning er at byggene skal oppfylle 
kravene til passivhus. Passivhus-standarden gir imidlertid ingen direkte føringer for miljø knyttet 
til IKT. Nasjonalmuseet, Deichmanske hovedbibliotek og Munchmuseet ønsker å komme fram til 
en felles miljømål for IKT i de nye byggene.  

Alle de tre virksomhetene har en forpliktelse gjennom sine samfunnsoppdrag til å sørge for 
solide, fremtidsrettede, attraktive og brukervennlige løsninger til lavest mulig kostnad.   

Virksomhetene ønsker derfor i samarbeid med leverandørene å se på muligheter for å etablere 
systemer for energieffektiv drift av IKT systemer som nettverk,  AV og multimedia, og eID og 
navigasjon. 

Prosessen skjer i samarbeid med FutureBuilt som ønsker å bruke resultatene fra disse 
forbildeprosjektene for å skape overføringsverdi til senere nasjonale og internasjonale 
prosjekter.  

I samarbeid med det nasjonale programmet for leverandørutvikling arrangeres nå en åpen 
dialogkonferanse for leverandører 10. desember hvor det blir gitt mer informasjon om hensikt, 



                    

 

 

 

 

 
 

behov og mål. Der vil det også bli gitt nærmere orientering om hva de tre byggene vil inneholde 
av IKT, samt byggeprosjektenes framdrift.  

 

 

 

 

2. Målsetting 

Kulturbyggene i Bjørvika og på Vestbanen blir svært teknisk avanserte bygg med energikrevende 
installasjoner. Kulturbyggene ønsker gjennom dialog med markedet å ha en grønn profil og 
samtidig bidra til en utvikling av mer energieffektive IKT systemer.  
 
Kulturbyggenes satsing på Grønn IKT er basert på konseptet med tradisjonelle «intelligente 
bygg». Det er ønskelig å utvikle et slikt konsept videre utover behovsstyring av lys og varme. En 
framtidig visjon kan være et overordnet system som kan detektere byggets og brukers behov i 
sann tid. En slik deteksjon benyttes til å styre teknisk utstyr på en slik måte at dette ikke 
forbruker energi uten at det er et reelt behov. 
 
Målsetningen med energieffektivisering er en reell energibesparelse i form av KW/h på IKT-
systemer som tilhører nettverk, AV og multimedia, eID og navigasjon. I tillegg vil det være en 
målsetning generelt å øke levetiden på utstyret som følge av mer effektiv drift og bruk. En ideell 
målsetning vil være et overordnet system som medfører at systemer underlagt 
energieffektiviseringstiltaket kun benytter energi når det er i aktiv bruk. 
 
 

 
3. Energieffektivisering 

Kulturbyggene i Bjørvika og på Vestbanen ønsker å komme i dialog med markedet med en 
begrenset og konkret problemstilling, og har valgt energieffektiviseringstiltaket knyttet til 
nettverk, AV og multimedia, eID og navigasjon. Alle byggene vil ha installasjoner som vil kunne gi 
en reell energibesparing med de riktige tiltakene. Selv om energitiltaket av praktiske årsaker er 
begrenset til leveransen av nettverk, AV og multimedia, eID og navigasjon, er det ønskelig at det 
tenkes «stort» med tanke på implementering av andre tekniske anlegg. 

Det er ønskelig å etablere et system, primært programvarebasert. Dette systemet skal overvåke 
og styre utstyret i bygget på en slik måte at man oppnår et lavere energiforbruk. Systemet må ha 
mulighet for å registrere og dokumentere energibesparing. Registrering av energiforbruk kan 
f.eks. importeres automatisk inn i byggets SD-anlegg.  



                    

 

 

 

 

 
 

Systemet må kommunisere med mest mulig standardiserte kommunikasjonsprotokoller mot det 
utstyret det skal overvåke og styre slik at dette ikke gir for store føringer for hvilke 
utstyrsleverandører som kan benyttes. Systemet skal enkelt kunne tilpasse seg utskifting av utstyr 
underveis i en driftsfase.  Mer informasjon om hva byggene vil inneholde av IKT gis i 
dialogkonferansen. 

 

 

 

4. Tema for dialogkonferansen 

Dialogkonferansen vil starte med å presentere de respektive prosjektene, problemstillingene og 
prosjektenes målsetning med tiltaket. Under konferansen vil det åpnes for spørsmål og det er 
ønskelig med en diskusjon blant deltakere og panelet. Det er fra prosjektene et ønske at det 
tenkes «utenfor boksen» og ingen innspill er feil eller dårligere enn andre. Erfaring tilsier at slike 
løse innspill ofte kan ha interessante «spinn-off». 

Etter gjennomført konferanse åpnes det for mulighet for en-til-en samtale med interesserte 
leverandører, med det utgangspunkt å kunne komme med mulige løsningsforslag. Leverandører 
må gjerne komme med felles innspill, hvis det er ønskelig. 

De respektive prosjektene har som målsetning å kunne implementere innspill som kommer som 
et resultat av dialogkonferansen i respektive anskaffelser for implementering. Dette krever at det 
er løsninger som er praktisk gjennomførbare og mulig å dokumentere. 

Følgende tema og problemstillinger er noe av det prosjektene ønsker tilbakemelding og dialog på: 
 

Løsning 

• Hvilke mulige løsninger finnes på markedet?  

• Hva er mulig å utvikle? 

• «Utenfor boksen» løsninger? 

• Realistiske forventninger? 
 

Kravspesifikasjon  

• Hvordan implementere dette i en kravspesifikasjon? 



                    

 

 

 

 

 
 

• Hvilke krav bør inkluderes / unngås? 

 

 

 

 

 

 

5. Om NHO og KS nasjonalt program for leverandørutvikling  

Næringslivets Hovedorganisasjon (NHO) og Kommunenes interesse - og arbeidsgiverorganisasjon 
(KS) er initiativtakere til programmet som gjennomføres med et partnerskap av nasjonale 
innovasjonsaktører, statlige virksomheter, kommuner og næringsliv. Programmet var i 
utgangspunktet planlagt for perioden 2010-2014 men blir nå videreført i fem nye år.   
 
Programmets visjon er å utnytte offentlige anskaffelser på en mer aktiv måte som stimulerer til 
konkurranse, næringsutvikling og innovasjon, for slik å legge til rette for mer behovsrettede 
produkter og tjenester til bedre betingelser for offentlige kunder. Det gjennomføres flere piloter 
på utvalgte områder innen utvalgte fokusområder.  
 

 

6. Gjennomføring av prosessen 

Prosessen som skal gjennomføres vil bestå av 3 deler. Del 1 omfatter gjennomføring av 
dialogkonferansen. Del 2 består av skriftlige tilbakemeldinger fra leverandørene. Del 3 er en-til-
en møter hvor leverandøren vil få mulighet til å foreta en muntlig presentasjon av sin innsendte 
skriftlige beskrivelse.  
 
Formålet med dialogkonferansen er å få innspill fra deltagerne på de foreløpige planene og 
hvordan behovet til kulturbyggene kan nås på en best mulig måte.  
 
På bakgrunn av denne åpne dialogkonferansen inviteres leverandører til å komme med ideer og 
forslag til hvordan vi best kan løse våre behov. Målet er å få best mulig kunnskap om 
mulighetsrommet og alternative løsninger som finnes i markedet.  
 
Det er ønskelig at deres tilbakemeldinger er på et overordnet og mest mulig funksjonelt nivå. De 
som ønsker å presentere sine løsningsforslag vil få anledning til å sende inn en skriftlig 
beskrivelse, samt foreta en muntlig presentasjon i prosessens del 3, en-til-en møter, (se tidsplan 



                    

 

 

 

 

 
 

nedenfor). Det er også mulig å sende inn svar på de beskrevne utfordringer uten å delta i en-til-
en møtene.  
 
Det er en forutsetning at foreslåtte løsninger ikke krever omfattende utstyr, som i seg selv 
medfører et økt energiforbruk. Løsningsforslag må kunne tas inn i eksisterende prosjekterte 
løsninger på en slik måte at krav i offentlig anskaffelse opprettholdes.  Et løsningsforslag må være 
av en slik art at det kan beskrives og anskaffes som en del av IKT-entreprisene i de respektive 
byggene. 
 
 
 
 

 

 
 
Et løsningsforslag/innspill skal: 

• Redusere det totale energiforbruk for bygget 
• Ha en «Grønn» profil 
• Energiforbruk skal kunne dokumenteres 
• Energibesparelse ønskes dokumentert 
• Omfatte nettverks-, AV- og multimedia-, eID- og navigasjons-utstyr, men må ikke være 

begrenset til dette 
• Kunne anskaffes som en del av offentlig anskaffelse 
• Skal kunne implementeres i byggenes respektive IKT-kontrakter  
 
Ideer som kommer frem i denne prosessen vil kunne bli brukt i både utarbeidelse av 
kravspesifikasjon og i senere anskaffelser. 

 
 

  



                    

 

 

 

 

 
 

 
 
 
 
Tidsplan 
 

 

Tid Aktivitet  

04.12.15 Frist for påmelding Dialogkonferanse  

10.12.15 Dialogkonferanse (del 1)  

07.01.2016 Frist for innspill og påmelding en-til-en-møter  

21.01.16 – 27.01.16 En-til-en-møter (del 3)   

2016/2017 Kunngjøring av konkurranser  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



                    

 

 

 

 

 
 

 
 

 
 
 
Program Dialogkonferanse  
 
Dato: Torsdag 10. desember 2015 
Sted:  Næringslivets hus, Middelthuns gate 27 
 
 

Tid  Aktivitet 

09.00-09.30 Kaffe og registrering 

09.30-09.45 Velkommen ved Eli Grimsby, direktør Kultur- og idrettsbygg KF, og Statsbygg.  

09.45-10.00 Leverandørdialog og samspill i offentlig sektor ved Gørill Horrigmoe, 
prosjektleder Nasjonalt program for leverandørutvikling 

10.00-10.15 Pause 

10.15-11.00 «Energieffektivisering i kulturbyggene – Intelligent styring av nettverk, AV og 
multimedia,  eID og navigasjon»  ved Geir Tore Møgedal, Sigrun Vaage og 
Jahn-Fredrik Sjøvik 

11.00-11.30 Spørsmål og dialog 

11.30-11.45 Pause 

11.45-12.00 Veien videre ved Gørill Horrigmoe 

12.00-13.00 Leverandørdialog – Leverandørene gis anledning til å snakke sammen.  

 
 
 

 
 
 



                    

 

 

 

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

Påmelding 
Frist for påmelding til konferansen er 04. desember 2015. 
 

Påmelding gjøres her 

 

 

Kontakt  
Ved spørsmål kontakt:  
 
Toralf Hystad 
Prosjektleder teknikk 
Nytt Munchmuseum 
ÅF Advansia AS 
 
Mobil: +47 975 96 704 
toralf.hystad@afconsult.com  

 

 

 

https://event.nho.no/skjema/?event=5507
mailto:toralf.hystad@afconsult.com

